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PROPOSAL/

PROPOSITION
:
Add a new term and definition to AAP-6:



Ajouter à l'AAP-6 le nouveau terme et sa définition ci-après :


autonomous method of operations / mode opératoire autonome


In air defence, the method of operation assumed by a unit after it has lost all tactical communications with higher echelons.  The unit commander assumes full responsibility for control of weapons and engagement of hostile targets.



mode opératoire autonome / autonomous method of operations


En défense aérienne, mode opératoire qu'adopte une unité après qu'elle ait perdu toutes les communications tactiques avec les échelons supérieurs.  Le commandant d'unité assume l'entière responsabilité de la commande de tir et de la prise à partie d'objectifs hostiles.

JUSTIFICATION
:
In order to avoid any confusion when considering the terms "centralized control" and "decentralized execution", it seems advisable to include the term "autonomous method of operations" and its definition in AAP-6.



Afin d'éviter toute confusion en ce qui concerne les termes "contrôle centralisé" et "exécution décentralisée", il semble approprié d'inclure le terme "mode opératoire autonome" et sa définition dans l'AAP-6.
AAP-6(2003) ENTRY/
ENTREE AAP-6(2003)
:
Nil / Néant.

TC COMMENTS / COMMENTAIRES DU CT (20-10-2003) :

ESN comments are requested by 26 February 2004. / Les commentaires des ESN sont demandés pour le 26 février 2004.

UK COMMENTS (24-02-2004):

The UK has had an agreed joint definition that has been in use for some time and offers it as an alternative for consideration:


Autonomous Operations: One mode of operation of a unit in which the unit commander assumes full responsibility for control of weapons and engagement of hostile targets.  This mode may be either directed by higher authority or result from a loss of all means of communication.

The UK’s definition provides the option that Autonomous Operations may be directed by Higher Authority as well as being implemented when communications are lost.

US COMMENTS (26-02-2004):

US rejects PL.

Reason: Too specialized.

CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (27-02-2004) :

CA questions the requirement for this proposal given the fact that the AAP-6 entry "autonomous operation / opération autonome" already exists and is very similar to this proposal.  The existing definition indicates that autonomous operations may be directed by higher authority or result from a loss of all means of communication, while this proposal only refers to the loss of all tactical communications with higher echelons.  CA requests clarification as to the difference between the two concepts.

Le CA s’interroge sur la nécessité de cette proposition puisqu’elle ressemble beaucoup à l’entrée "opération autonome / autonomous operation" qui figure déjà dans l’AAP-6.  En effet, cette dernière indique que les opérations autonomes peuvent être dirigées par une autorité supérieure ou qu’elles peuvent résulter d’une perte de tous moyens de communication, tandis que la proposition ci-dessus fait référence uniquement à la perte de toutes communications tactiques avec les échelons supérieurs.  Le CA demande une clarification quant à la différence entre les deux notions.

SHAPE COMMENTS / COMMENTAIRES DU SHAPE (01-03-2004) :

The French-speaking nations in the MCTC have agreed to PLs 1587-007 (contrôle centralisé / centralized control) and 1587-008 (exécution décentralisée / decentralized execution). We propose that for lexicographical reasons, the definition should be written as a single sentence. However, we are not sure what exactly is meant by the expression "control of weapons" in this context. Is it the same as "fire control" (see related existing AAP-6 definitions of fire-control / conduite de tir and fire-control system / système de commande de tir)?  

Les pays francophones représentés au sein de la MCTC se sont entendus sur les PL 1587-007 (contrôle centralisé / centralized control) et 1587-008 (exécution décentralisée / decentralized execution). Nous proposons, pour des raisons lexicographiques, de ne faire qu’une seule phrase de la définition. Toutefois, nous ne sommes pas sûrs de ce que veut vraiment dire l’expression "control of weapons" dans ce contexte. S’agit-il de la même chose que "fire control" (voir les définitions actuelles de fire control / conduite de tir et de fire control system / système de commande de tir) ?

autonomous method of operations / mode opératoire autonome
In air defence, the method of operation assumed by a unit after it has lost all tactical communications with higher echelons, in which the unit commander assumes full responsibility for control of weapons (fire control?) and engagement of hostile targets. Related terms: centralized control; centralized method of operations; decentralized execution; decentralized method of operations.

mode opératoire autonome / autonomous method of operations
En défense aérienne, mode opératoire qu'adopte une unité après qu'elle ait avoir perdu toutes les communications tactiques avec les échelons supérieurs et par lequel le commandant d'unité assume l'entière responsabilité de la commande (conduite ?) de tir (du contrôle des armes ?) et de la prise à partie l’engagement d'objectifs hostiles. Termes connexes : contrôle centralisé ; exécution décentralisée ; mode opératoire centralisé; mode opératoire décentralisé.
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